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 كوچه ها را آب ندهيم
 فــرزاد نويدى: در حالى كه مســئولان در آغاز فصل 
گرما هشدارهايى مبنى بر صرفه جويى در مصرف آب سر 
مى دهند متأسفانه در بسيارى از محلات شهر كرمانشاه 
همچنان شــاهد آبپاشى كوچه و شستن خودرو از سوى 
برخى از شهروندان هســتيم كه با كمبودهاى اخير آب 

سازگارى ندارد.
اگرچــه آب و جاروب كوچه ها و در منازل از ســنت هاى 
ديرين ايرانيان است، اما اين سنت نيز بايد خود را با شرايط 
كم آبى فعلى تطبيق دهد و شهروندان براى تميز كردن 
محيط اطراف خود از آب استفاده نكنند و راه هاى ديگرى 
در پيش گيرند. مسئولان شــركت آب و فاضلاب و آب 
منطقه اى كرمانشاه بارها از طريق رسانه ها بر صرفه جويى 
و مصرف بهينه آب شهروندان كرمانشاهى تأكيد كرده اند، 
كه بسيارى از شهروندان اين توصيه ها را جدى مى گيرند 
و رعايت مى كنند، اما عده اى اندك همچنان راه سابق را 
مى پيمايند و صرفه جويى در مصرف آب را در برنامه خود 

نگنجانده اند. 
شست وشوى خودرو در كوچه ها را مى توان به معضلات 
ديگر اين روزها اضافه كرد زيــرا با افزايش دماى هوا در 
بســيارى از شهرهاى كشــور، ميزان مصرف آب نيز به 
مراتب افزايش يافته، بنابراين شــهروندان بايد از مصارف 

غيرضرورى پرهيز كنند تا آب به همه برسد. 
بر ســر هر بامى اكنون كولرهاى آبى وجــود دارد كه با 
افزايش گرما به صورت شبانه روزى توليد سرما مى كنند 
و اين حجم از فعاليت نياز به تأمين آب فراوانى دارد و اين 
موضوع نيازمند مديريت مصرف آب از سوى شهروندان 
اســت. در كلانشــهر كرمانشــاه با بيش از يك ميليون 
جمعيت اكنون برخى از محلات با كمبود آب مواجه است 
و ساكنان برخى از محلات اين شهر ساعاتى از شبانه روز 
به عنوان مثال از 12 شــب تا 6 صبح را در بى آبى بسر 
مى برند و برنامه ريزان حوزه آب كمبودها را با اعمال اين 

قطعى ها كنترل مى كنند. 
برخى از شهروندان نبود آب كافى براى جمعيتى كه هر 
روز افزايش مى يابد را درك نكــرده اند و ادامه اين روال 
مى تواند تأمين آب ساكنان بسيارى از شهرهاى كشور از 

جمله كلانشهرها را با مشكل روبه رو كند. 
اگرچه در دو ســال اخير شــاهد بارش هاى مناسبى در 
برخى از استان ها از جمله كرمانشاه بوده ايم، اما به دليل 
خشكســالى هاى پياپى و كاهش بارش ها در ســال هاى 
گذشــته، آب هاى زيرزمينى با افت جدى مواجه شده و 
كمبود آب همچنان ادامه دارد و آبرسانى به همه شهرها و 

روستاها نيازمند همكارى گسترده مردم است. 
براساس اعلام مسئولان حوزه آب شهرى، در صورت صرفه 
جويى 20 درصدى مردم كرمانشاه مى توان كمبود آب اين 
كلانشهر را جبران كرد و ساكنان هيچ يك از محلات اين 

شهر با قطعى يا افت فشار آب مواجه نخواهند شد. 
از سوى ديگر مســئولان حوزه آب مى گويند بيشترين 
ميزان هدر رفت آب مربوط به بخش كشــاورزى است و 
حجم بسيارى از آب هاى استحصالى به دليل نبود سامانه 
آبيارى مدرن، هدر مى رود كــه اگرچه در اين حوزه نيز 
اقدام هاى خوبى در زمينه اجراى سامانه هاى آبيارى تحت 
فشار اجرا شده، اما بايد به سرعت اجراى اين طرح افزود 
تا ميــزان مصرف آب در بخش كشــاورزى نيز به اندازه 

استاندارد برسد.

مديرعامل آبفاى شهرى:
 پساب فاضلاب تصفيه خانه هاى 

مازندران خريدار ندارد
ســارى- خبرنگار قدس: مديرعامل آبفاى شهرى 
مازندران گفت: پساب تصفيه شده در تصفيه خانه هاى 
مازنــدران خريدار نــدارد و در داخــل رودخانه ها رها 
مى شود.ذبيح االله ذاكرى در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به پرسش قدس در رابطه با فروش نرفتن فاضلاب هاى 
تصفيه شده در استان اظهار داشت: به دنبال مذاكره با 
دستگاه هاى اجرايى هستيم تا از پساب هاى تصفيه شده 

براى فضاى سبز و كشاورزى استفاده شود.

 شهرهاى گروه الف ذخيره كافى ندارند
وى در پاســخ به پرسش ديگر قدس در رابطه با طولانى 
شدن آبرسانى به شهرهاى گروه الف، خاطرنشان كرد: اين 
شهرها مشكل ســفره هاى آب زيرزمينى دارند و ذخيره 
سفره ها، پاسخگوى نياز نيست. مديرعامل آبفاى شهرى 
مازندران اضافه كرد: با احداث تصفيه خانه هاى اضطرارى 
و توليــد 650 ليتر آب در ثانيه، مشــكل شــهروندان 
شــهرهاى بابل، بابلسر، اميركلا و فريدونكنار را در كوتاه 
مدت رفع كرديم. ذاكرى با بيان اينكه در ارديبهشت سال 
آينده تصفيه خانه اصلى اين شهرها با ظرفيت 1500 ليتر 
در ثانيه به بهره بردارى مى رسد، از شهروندان خواست با 

مصرف بهينه، شركت را در آبرسانى يارى كنند.

 سرانه فاضلاب در مازندران
 يك چهارم متوسط كشور

وى با اشــاره به اينكه اعتبارات استانى پاسخگوى ارائه 
خدمات به مسافران تابستانى نيست و نياز به اعتبارات 
ملى داريم، افزود: دولت اعتبارات را بر اساس جمعيت 
ثابت استان اختصاص مى دهد، درحالى كه تنها در ايام 
عيد سعيد فطر در يك شب، 4ميليون نفر در مازندران 
اقامت داشتند.ذاكرى سرانه برخوردارى از فاضلاب در 
مازندران را 11 درصد و يك چهارم سرانه كشورى اعلام 
كرد و يادآور شد: متوسط برخوردارى جمعيت كشور از 

فاضلاب، 44 درصد است.

 مازندرانى ها بيشتر از متوسط كشورى
 مصرف مى كنند

مديرعامل آبفاى شهرى مازندران از موافقت بانك توسعه 
اســلامى براى اختصاص 281ميليون يورو اعتبار براى 
شهرهاى قائم شــهر، آمل، محمودآباد، تنكابن و رامسر 
خبر داد و گفت: اجراى فاضلاب در شــهرهاى مذكور از 
سال آينده آغاز مى شود و جمعيتى افزون بر 457 هزارنفر 
تحت پوشش شبكه هاى فاضلاب قرار مى گيرند.ذاكرى 
با اعلام اينكه 7 ميليارد تومــان براى اجراى پروژه هاى 
آبرســانى و فاضلاب پروژه هاى مســكن مهر مياركلا و 
شقايق سارى، جويبار و پلم كتى بهشهر اختصاص يافته 
اســت، اضافه كرد: اين پروژه ها در هفته دولت به بهره 
بردارى مى رســد.وى با بيان اينكه مازندرانى ها 30 ليتر 
بيشــتر از متوسط كشورى آب مصرف مى كنند، يادآور 
شد: سفره هاى زيرزمينى در مازندران وسعت نداشته و با 
تهديدهاى شور روبه رو هستيم و اين درحالى است كه 

شاهد كاهش 21 درصدى بارندگى در استان هستيم.

مديرعامل توزيع برق اين استان:

70درصد برق 
يزد در صنايع 

مصرف مى شود

 قم  رئيس كميسيون برنامه و بودجه شوراى شهر قم از آغاز 
به كار خط يك متروى قم تا ســال 98 خبر داد.حجت الاسلام 
آتش زر اظهار داشت: بى شك در شوراى پنجم نيز كماكان يكى 

از اولويت ها همين مسئله است...

يزد  مديرعامل شركت توزيع نيروى برق يزد گفت: بيش از 
70درصد برق استان توسط صنايع مصرف مى شود وهمكارى 
آن ها در مديريت مصرف برق ضرورى است.محمدرضا صحتى 

اظهار داشت: 627 هزار و 450 مشترك ...
.......صفحه3

مهر- قزوين  بيمه روستاييان به عنوان تضمين 
كننده آينده كشاورزان مى تواند زندگى سفره دارانى 

كه بى نان بازنشسته مى شوند را تأمين كند.
بر اســاس آمارهــا بيــش از 50 درصد جمعيت 
كشور در روستاها متمركز شده است، روستاييان 
و  كشــاورزانى كه امروز با وجود اينكه نزديك به 
60 درصد مواد غذايى ســفره خانوار در كشــور را 
تأمين مى كنند، خود در ميانسالى و سال هاى پيرى 

سفره هاى كوچكى دارند.
در چنــد كيلومتــرى فاصلــه از مراكز شــهرها، 
روســتاهاى كوچك و بزرگ گوناگونى در سراسر 
كشور وجود دارد، روستاهايى كه در كنار سادگى 
ظاهرى بافت و زندگى مردمانش، نقش پيچيده اى 
در تأمين نيازهاى اوليه سفره هاى خانوار در كشور 

دارد.
حاجيــه خانم رســولى و همســرش در يكى از 
روستاهاى اطراف شهر قزوين زندگى مى كنند، على 
آقاى 60 ساله كه اكنون چند سالى است ديگر توان 
كشــاورزى ندارد، مى گويد: كشاورزى يعنى اينكه 
بايد از همه توان خودت استفاده كنى تا محصولى را 
به سرانجام برسانى، ولى وقتى به اندازه كافى تجربه 

بدست آوردى ديگر بدنت يارى نمى كند.

 ديگر نمى توانم كار كنم و درآمد هم ندارم
وى ادامــه مى دهد: چند ســالى اســت كه ديگر 
نمى توانم كار كنم و درآمد ديگرى هم ندارم خيلى 
از هم محلى هاى ما هم وضعيت مشابه من را دارند.
حاجيه خانم بــا دلخورى اضافه مى كند: اين همه 
ســال كار و تلاش مى كنيم ولى آخرش در زمان 
پيرى بايد دست به دامن اين و آن شويم تا بتوانيم 

زندگى خودمان را اداره كنيم.
وى ادامــه مى دهد: در روســتاى مــا چند نفر از 
خانم هاى ســن بالا بعد از فوت همسرشــان براى 
اينكه مخارج زندگى خودشان را تأمين كنند، چقدر 

سختى مى كشند.
از گذشــته هاى دور روســتاييان تأميــن كننده 
محصولات كشــاورزى و دامى براى كشور بوده اند، 
افرادى كه غالباً با كمترين امكانات رفاهى بيشترين 

خدمت رسانى را به كشور داشته اند.
در كنار تأثير بى نظير اين قشر در تأمين مواد مورد 
نياز سفره ايرانيان اما، سفره هاى كوچك اين قشر 
آن هم در سنين ميانسالى چند سالى است كه به 

طور ويژه مورد نظر قرارگرفته است.
كشاورزى از مشاغلى است كه نيازمند نيروى بدنى 
فعال و انرژى جوانى اســت از سوى ديگر سختى 
اين شغل سبب مى شود تا كشاورزان زودتر از ساير 
اقشار وارد سنين كهنسالى و افت بافت هاى بدنى 
شــوند و كار نكردن براى اين قشر به معناى نبود 

درآمد براى ادامه زندگى است.
بيمه اجتماعى روســتاييان امــا از راهكارهايى 
بود كــه براى برطرف شــدن اين مشــكل در 
بين روســتاييان به عنوان يك بيمه حمايتى و 
خدماتى از سوى دولت مطرح شد، طرحى كه از 

سال 83 در كشور اجرايى شده است.

روستاييان 5 درصد حق بيمه را 
پرداخت مى كنند

كريم حبيبى انبوهى مديركل دفتر امور روستايى 
و شــوراهاى اســتاندارى قزوين در اين خصوص 
بيان كــرد: اين بيمه اجتماعى بــه منظور تأمين 
آتيه روســتاييان و ارائه خدمات بازنشســتگى، از 
كار افتادگى و مســتمرى بازمانــدگان كار خود را 
آغاز كرده اســت و اكنون اين سه نوع خدمت را به 

روستاييان ارائه مى دهد.
وى افزود: يكى از تفاوت هاى اساســى اين بيمه با 
ســاير بيمه هاى آتيه، حق بيمه بســيار پايين آن 
است، زيرا 15 درصد از درآمد به عنوان حق بيمه 
در نظر گرفته شده كه از اين ميزان تنها پنج درصد 
آن از سوى كشــاورز پرداخت شده و10 درصد از 

سوى دولت تأمين مى شود.
انبوهى گفت: در ساليان گذشته نزديك به 40 هزار 

كشاورز تحت پوشش اين بيمه قرار گرفته اند.

40 هزار روستايى در قزوين
 تحت پوشش بيمه اجتماعى

مدير صندوق بيمه اجتماعى روســتاييان استان 
قزوين گفت: طرح بيمه اجتماعى روســتاييان از 
سال 83 دركشور اجرايى شد در حالى كه از سال 
نخست اجراى آن تا ابتداى سال 94 فقط حدود 11 
هزار نفر در استان زير پوشش اين بيمه قرار گرفتند.
 رضايى خاطرنشان كرد: از سال 94 با افزايش اطلاع 
رسانى و همكارى دهيارى ها با اين صندوق، آمار 
افراد تحت پوشش اين نوع بيمه به طور چشمگيرى 
افزايش پيــدا كرد و اكنون نزديك به 40 هزار نفر 

تحت پوشش بيمه اجتماعى قرار دارند.

 بازنشستگى زودهنگام 
1500 كشاورز قزوينى

مدير صندوق بيمه اجتماعى روســتاييان استان 
قزوين اما از اجراى طرح بازنشســتگى زود هنگام 
كشــاورزان و روستاييان خبر داد و گفت: با اجراى 
اين طرح نزديك به 1500 روستايى و كشاورز در 

قزوين زودتر از موعد مقرر بازنشسته مى شوند.
رضايى بيان كرد: با برنامه ريزى هاى انجام شــده و 
توافق دولت و صندوق بيمه اجتماعى روستاييان، 
كشــاورزان و افراد تحت پوشــش اين بيمه كه به 
ســن 70 سالگى رسيده باشــند، مى توانند با 10 
سال ســابقه پرداخت بيمه از مزاياى بازنشستگى 
اين صندوق بهره مند شــوند.وى افزود: قبل از اين 
طرح حداقل ســابقه بيمه پردازى مورد نياز براى 
بازنشستگى روستاييان 15 ســال بود كه پس از 
كاهش اين پنج ســال، بار مالى زيادى براى دولت 
داشــته اســت.وى گفت: دولت نزديك به 4000 
ميليارد تومان حق بيمه روستاييان تحت پوشش 
اين طرح را پرداخت كرده است تا اين افراد بتوانند 

زودتر بازنشسته شوند.

نگرانى روستاييان از آينده شغلى
بيمه روستايى؛ سفره داران بى نان بازنشسته مى شوند

��ریاددا�ت ���مان
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خوشحالى كارگردانان خارجى
 از استقبال كودكان از فيلم هاى بين الملل

حضور دانش آموزان اصفهانى 
در سالن سينمايى نقش جهان

تسنيم - اصفهان در دومين روز سى امين جشنواره بين المللى 
فيلم هاى كودكان و نوجوانان و در ســالن شماره يك(نقش جهان) 
پرديس ســينمايى چهارباغ هفت اثر كوتاه، نيمــه كوتاه و بلند 

سينمايى بين الملل اكران شد.
ســالن نقش جهان در نخســتين ســئانس به اكران فيلم كوتاه 
ايرانى«مشق شيدا» پرداخت. داستان اين فيلم پسر و دختربچه اى 
بود كه دانش آموز بودند و از پنجره با همديگر صحبت مى كردند. 
شيدا كه بايد با چند كلمه جمله مى ساخت از عرفان خواست تا او 

را كمك كند و...

اما پس از آن، فيلم كوتاه ديگرى با نام «دختر و پدر» به روى پرده 
رفت. اين فيلم كه محصول كشور آمريكاست درباره دخترى سخن 
مى گويد كه به كارخانه پدر خود مى رود و در هنگام بازيگوشــى 

برايش اتفاقى مى افتد و...
تماشاگران سئانس نخست در پايان نظاره گر فيلم سينمايى «روزى 
كه پدر، شــاخ و برگ درآورد» ساخته سه كشور بلژيك- هلند و 
كرواسى بودند. درحالى كه اين فيلم نيز به مانند فيلم كوتاه قبلى، 
به صورت هم زمان دوبله مى شد، روايتگر يك پدر و دختر بود كه در 
زمان جنگ، در شهر خودشيرينى مى پختند. به دليل آنكه جنگ 

ادامه داشت، پدر مجبور شد به ميدان نبرد برود و...
اگرچه سئانس هاى دوم و سوم فيلم هاى بخش بين الملل دومين 
روز از جشنواره بين المللى فيلم هاى كودك و نوجوان تحت تأثير 
فيلم هاى ايرانى در حال اكران در سالن هاى ديگر قرار گرفته بود، اما 
بازهم جمعيت قابل قبولى به تماشاى فيلم هاى «گام بعد»، «آريو 

واليبال؟» و «عجله كن» نشستند.
نكته قابل توجه صحبت ايگور اســترك، كارگردان اسلونيايى بود 
كه با اظهار خوشحالى از اينكه در اصفهان و در جشنواره فيلم هاى 
كودكان و نوجوانان حضور دارد، فيلمش را براى نخســتين بار در 
آســيا مشــاهده مى كند.وى ادامه داد: مى دانم ايرانى ها آدم هايى 
هستند كه فيلم ديدن را خيلى دوست دارند و دوست دارم واكنش 
تماشــاگران ايرانى را در هنگامى كه فيلم من را تماشا مى كنند، 
ببينم.البته محمد بخشى، كارگردان «آريو واليبال؟» نيز از اينكه 
در يك جمعى صميمى حضــور دارد و فيلم او در اصفهان اكران 
مى شــود، بسيار ابراز شــادمانى كرد و گفت: اين اتفاق از اتفاقات 
خوب امروز من اســت.در آخرين ســئانس از دومين روز از اكران 
فيلم هاى بخش بين الملل، فيلم سينمايى «بسته هايى از طرف پدر» 
به كارگردانى «جان تساى» از كشور تايوان به نمايش در آمد. اين 

فيلم سينمايى محصول سال 2017 بود.

آيا شهردارى مقصر است؟

فرونشست زمين 
بحـرانى در 

كمين اصفهان
اصفهــان  در شــرايطى كــه مديــر طرح هاى 
ساماندهى، حفاظت و بهره بردارى زاينده رود 309چاه 
غيرمجاز شهردارى را عامل مهم فرونشست زمين در 
اصفهان مى داند، معاون خدمات شــهرى شهردارى 
مى گويــد: دليل اين اتهام اين اســت كــه مديريت 
زاينده رود به مشــكلاتى برخورده و مسئولان ترجيح 
مى دهند شــهردارى را مقصر جلوه دهند.به گزارش 
قدس آنلاين؛ ســال هاى متمادى اســت، زاينده رود 
جارى مى شــود و پس از مدتى كوتاه كه پرندگان بر 
فــراز آن به پرواز درمى آيند و ماهى ها در آن شــناور 
مى شوند، دوباره خشك مى شود و اصفهان چهره غم 
به خود مى گيرد.هر بار كه آب در بستر زاينده رود جارى 
مى شود، پيش از اينكه لب هاى خشكيده و ترك خورده 
بســتر آن طعم آب را حس كنــد؛ چاه هاى آبى كه در 
اطراف آن حفرشده سيراب مى شوند تا ذخيره اى براى 

دوران كم آبى باشند...



  راه اندازى دوربين هاى نظارتى 
در 30 شهر مازندران 

ايسنا- نوشــهر: معاون سياســى و امنيتى استاندارى 
مازندران گفت: دوربين هاى نظارتى در 30 شهر مازندران 

راه اندازى مى شود.
يونسى در مراســم راه اندازى بزرگ ترين مركز مانيتورينگ 
شهرى شــمال كشور افزود: استقبال بى نظير بخشدارى ها و 
دهيارى ها براى نصب دوربين هاى مداربســته در روســتاها 
چشمگيراســت وآمل ســرآمد اجراى اين طرح در اســتان 
مازندران شــده اســت، همچنين تاكنون بخش عمده اى از 

روستاهاى آمل به دوربين مجهز شده است.

  امداد رسانى به روستاهاى محاصره شده 
در توفان سيستان

ايســنا- زاهدان: معاون عمرانى اســتاندار سيســتان و 
بلوچستان گفت: با توجه به ادامه داشتن وضعيت بد جوى در 
منطقه سيستان، كار امداد رسانى به روستاهاى محاصره شده 

در توفان در حال انجام است.
 باقــر كرد  افزود: توفان اخير خســارت هاى جدى به مردم و 

اراضى كشاورزى وارد كرده است.
معاون استاندار سيستان و بلوچستان در ادامه اظهار كرد: 
با توجه به اينكه ريزگردهاى ناشــى از توفان ســبب بروز 
و گســترش بيمارى هاى فراوانى در منطقه شــده، توزيع 
بســته هاى حمايتى و ماســك مخصوص به مردم منطقه 

در حال انجام است.
كرد افزود: با توجه به شدت وزش توفان و بادهاى 120 روزه  
در چند روز گذشــته در منطقه سيســتان، مشكلاتى براى 
شهروندان ايجاد و سبب بسترى شمار زيادى از مردم شمال 
اســتان شد و با توجه به گزارش هاى كارشناسان هواشناسى 
استان مبنى بر ادامه اين شرايط تا پايان هفته، ضرورى است 
كه همه دستگاه ها ضمن حفظ آمادگى خود و كمك به مردم 
اندكى از مشــكلات آن ها كاسته و اقدام هاى لازم را مد نظر 

داشته باشند.
وى همچنين بيان كرد: براى انجــام خدمات بهتر به مردم 
منطقه تقويت مراكز بهداشتى و درمانى روستاها در دستور 

كار قرار گرفته است.

  اجراى سبك زندگى اسلامى 
در استان زنجان 

تسنيم- زنجان: مديركل تبليغات استان زنجان گفت: طرح 
جامع سبك زندگى اسلامى با موضوعاتى مانند زندگى فاطمى 

و عفاف گرايى در 226 پايگاه استان زنجان اجرا مى شود.
صفى يارى  اظهار داشــت: طرح جامع سبك زندگى اسلامى 
در استان زنجان اجرا مى شود كه زندگى فاطمى، عفاف گرايى، 
رساله حقوق امام سجاد (ع)، تربيت جنسى فرزندان و ساير 

موضوع ها از محورهاى آن است.
وى شمار پايگاه هاى مجرى طرح جامع سبك زندگى اسلامى 
را 226 مورد برشــمرد و گفت: اين كلاس ها براى گروه هاى 
گوناگون بويژه بانوان كه تربيت نســل هاى آينده را بر عهده 

دارند، اجرا مى شود.
مديركل تبليغات اســلامى اســتان زنجان با اشــاره به 
راه اندازى پاتوق هاى دخترانه بيان كرد: ســتاد ساماندهى 
شــئون فرهنگى - اجتماعى تشكيل شده و 46 جلسه و 
250 مصوبه داشته و بايد جايگاه شئون اسلامى در جامعه 

به رسميت شناخته شود.
وى به شكل گيرى جمعيت بانوان فرهيخته اشاره كرد و گفت: 
الگوسازى، نمادسازى و جريان سازى مباحث دينى و اخلاقى 

در جامعه توسط اين جمعيت پيگيرى مى شود.
صفى يارى برگزارى همايش هايى مثل سفيران صلح، مدافعان 
حرم، طلايــه داران تبليغ و كنگره ملى آيه هــاى جهاد را از 
مهم ترين اقدام هاى تبليغات اســلامى خواند و گفت: برپايى 
ســومين همايش لبيك يا حســين(ع) با رويكرد جديد در 

دستور كار قرار دارد.

  اولويت مهم بهره بردارى
 از خط يك متروى قم در سال 98 

باشگاه خبرنگاران- قم: رئيس كميسيون برنامه و بودجه 
شــوراى شــهر قم از آغاز به كار خط يك متروى قم تا سال 

98 خبر داد.
حجت الاسلام آتش زر اظهار داشت: بى شك در شوراى پنجم 
نيز كماكان يكى از اولويت ها همين مسئله است و از همين رو 
ما بشدت در تلاش هستيم كه در نهايت تا دو سال آينده خط 

يك متروى قم مورد بهره بردارى قرار گيرد.
وى افزود: افزون بر اين بشدت به دنبال آن هستيم كه تا خط 
دو مترو نيز حداكثر تا چهار سال آينده و تا پايان دوره پنجم 
شوراى شهر قم افتتاح شود تا به اين وسيله بخش اعظمى از 

مشكلات ترافيكى درون شهرى در قم برطرف شود.
وى با بيان اينكه تكميل و توسعه فضاى سبز شهرى از ديگر 
اولويت هاى ما در دوره جديد فعاليت شــوراى اسلامى شهر 
قم اســت، افزود: البته در اين باره نيز در گذشته پروژه هاى 
خوبى افتتاح شــده و چند پروژه نيز در حال حاضر در دست 

انجام است.

آيا شهردارى مقصر است؟

فرونشست زمين بحرانى در كمين اصفهان
��ر

اصفهان- راضيه كشــاورز  در شرايطى 
كه مديــر طرح هاى ســاماندهى، حفاظت و 
بهره بــردارى زاينــده رود 309چــاه غيرمجاز 
شــهردارى را عامل مهم فرونشســت زمين 
در اصفهــان مى داند، معاون خدمات شــهرى 
شــهردارى مى گويد: دليل اين اتهام اين است 
كه مديريت زاينده رود به مشكلاتى برخورده و 
مسئولان ترجيح مى دهند شهردارى را مقصر 

جلوه دهند.
به گزارش قدس آنلاين؛ ســال هاى متمادى 
است، زاينده رود جارى مى شود و پس از مدتى 
كوتاه كه پرندگان بر فراز آن به پرواز درمى آيند 
و ماهى ها در آن شناور مى شوند، دوباره خشك 

مى شود و اصفهان چهره غم به خود مى گيرد.
هر بار كه آب در بستر زاينده رود جارى مى شود، 
پيش از اينكه لب هاى خشكيده و ترك خورده 
بســتر آن طعم آب را حس كند؛ چاه هاى آبى 
كه در اطراف آن حفرشده سيراب مى شوند تا 

ذخيره اى براى دوران كم آبى باشند.
در اين رهگذر كه مدت هاست ذخاير آب هاى 
زيرزمينى كاسته شده و به سبب كاهش ميزان 
بارش، سفره هاى زيرزمينى تغذيه نمى شوند، 
خطر فرونشست زمين به تهديدى بزرگ براى 

اصفهان تبديل شده است.
هشدار كارشناســان درباره فرونشست زمين 
در حالى داده مى شــود كه بى توجهى به آن از 
سوى مسئولان در ماه گذشته سبب فروريختن 
شــمارى از خانه ها در شــهر دامنــه از توابع 
شهرستان فريدون شهر و آواره شدن شمارى از 

مردم شده است.

 نشست ستون بناهاى تاريخى اصفهان
مديــر طرح هــاى ســاماندهى، حفاظــت و 
بهره بردارى زاينده رود در گفت وگو با خبرنگار 
ما مى گويد: جلسه اى در اوايل فروردين ماه سال 
1390 به دستور استاندار وقت و با حضور 6 نفر 
از مديران شركت آب منطقه اى، براى بررسى 
وضعيت حقابه هاى اصفهان تشكيل شد كه در 
صورتجلســه آن آمده بود؛ شهردارى اصفهان 
420 حلقه چاه دارد، اما مديرعامل ســازمان 
پارك ها و فضاى سبز شــهردارى اصفهان در 
جلسه ديگرى عنوان كرد، شهردارى اصفهان 

363 حلقه چاه دارد.
اسفنديار امينى با اشاره به اعلام مسئولان  آب 
منطقه اى كه گفته اند 111 مجوز بيشتر براى 
چاه هاى شهردارى اصفهان صادر نكرده اند، به 
اين نتيجه مى رســيم كه 252 چاه  شهردارى 
غيرقانونى است، اظهار مى دارد: جالب تر اينكه 
اگر صورتجلسه اول صحيح باشد كه اعلام شده 
بود شــهردارى 420 حلقه چــاه دارد، به اين 
نتيجه مى رســيم كه حــدود 309 حلقه چاه 

شهردارى غيرقانونى است.
دبير اجرايى نظام صنفى كشــاورزى اســتان 
اصفهان ادامه مى دهد: در جلســه اخير مقرر 
شد طى 10 روز كميته اى از صنف كشاورزان، 
آب منطقه اى و شهردارى تشكيل، محل چاه ها 
شناسايى و با پروانه دارها  تطبيق داده شود و 
در راستاى طرح تعادل بخشى مسدود شوند. 
همچنين مقررشده بود، در مورد چاه هايى كه 
شــهردارى در حريم و بســتر زاينده رود دارد، 
مشــابه برخورد قانونى كه با ساير افرادى كه 
چاه در مسير بستر دارند، در راستاى تبصره 4 
ماده 2 قانون توزيع عادلانه آب، آن چاه ها هم 
تعيين تكليف شوند، اما متأسفانه يك جلسه اى 
گذاشتند و شهردارى شمارى چاه را نشان داد، 
اما تمام آن 363 حلقه چاه را نشــان نداد و آن 
شمارى را هم كه نشان دادند، چند مورد پروانه 
نداشــتند و اين قصه همچنان مسكوت مانده 

است.
امينى اين موضوع را بسيار خطرناك مى داند و 

مى افزايد: خطرناك تر از آن اين است كه بتازگى 
شهردارى طرحى را دنبال مى كند كه چاه هاى 
شهر را با لوله به هم ارتباط داده، تا آب آن را به 
ارتفاعات باغ رضوان، صفه، اتوبان شرق اصفهان 
و جاهاى ديگر ببرد و همه اين ها بدان معناست 
كه ذخاير آب هاى زيرزمينى كم و شهر در حال 

فرونشست است.
وى يادآور مى شــود: پيش از اين طرح سالانه 
شــهر اصفهان 8 ميليمتر فرونشست داشت، 
اما بدون ترديد با عملياتى شــدن اقدام جديد 
شــهردارى اصفهان بر ســرعت فرونشست ها 

افزوده خواهد شد.
مديــر طرح هــاى ســاماندهى، حفاظــت و 
بهره بردارى زاينده رود با ابراز تأســف از اينكه 
با وجود مصوبات شــوراى امنيت ملى، شوراى 
عالى آب، شوراى هماهنگى زاينده رود، شوراى 
تأمين استان و همه دستگاه هاى مرتبط مبنى 
بر عدم بارگذارى يا برداشت جديدى از رودخانه 
زاينده رود، شهردارى اصفهان همچنان به اين 
موضوع ادامه مى دهد، مى گويد: اينكه ما اعلام 
مى كنيــم رودخانه هدر رفــت آب پيدا كرده، 
معناى آن، ســربالايى رفتن آب نيست، بلكه 
پرت آب بدان معناســت كه قبلاً آبخوان ها را 
تخليه كرده اند؛ هنگامى كــه آب در زاينده رود 
جارى مى شــود ابتدا آبخوان ها پر مى شــود و 
متأسفانه نمى دانم چرا با وجود پيگيرى هايى كه 
انجام مى شود، شوراى حفاظت شهرستان هم به 
شهردارى اجازه داده كه طرح كوپلينك(ارتباط 
دادن چاه هــا با يكديگر) را اجرا كند؛ يعنى در 
واقع با اينكه تأكيد مى شود در بالادست آب را 
در ارتفاعــات نبايد ببرند، اينجا خودمان انجام 
مى دهيم و شوراى حفاظت هم اين اجازه را به 
شهردارى داده كه با اعتراض كشاورزان روبه رو 

شده است.
وى تأكيد مى كند: ما نگرانى هاى فنى، حقوقى 
و اجتماعى داريم، زيرا ســاختمان ها و ستون 
بناهاى تاريخى ترك برداشته، به لرزه افتاده و 
خطر فرونشست، ميراث فرهنگى، آثار باستانى و 

منازل مردم را تهديد مى كند.

 شهردارى از زاينده رود 
برداشت نداشته است

اما معاون خدمات شــهرى شهردارى اصفهان 
مى گويد: شــهردارى اصفهــان به هيچ عنوان 
برداشت آب به صورت مستقيم از آب زاينده رود 
نداشته و نمى دانم چرا دوستان ما علاقه دارند 
اين حرف ها را تكرار كنند، شايد دليل آن اين 
است كه در مديريت زاينده رود و در حوضه هاى 

بالادست به مشكلاتى برخورد كرده اند و ترجيح 
مى دهند يك نهاد را مقصر تلقى كنند.

«احمدرضا مصور» مسئله زاينده رود را مسئله 
همه كشور مى داند و اظهار مى كند: من معتقدم 
مســئله زاينده رود از درياچــه اروميه و تالاب 

گاوخونى كمتر نيست.
وى ادامه مى دهد: شــهردارى اصفهان از قديم 
با مجوز و پروانه بهره بردارى شــمارى چاه آب 
داشــته كه متأســفانه به محض بسته شدن 

رودخانه، برخى از آن ها خشك مى شوند.
معاون خدمات شــهرى شــهردارى اصفهان 
تصريح مى كند: ميزان برداشت آب كل فضاى 
سبز شهر اصفهان در سال 30ميليون مترمكعب 
اســت كه در مقابل حقابه شــهر اصفهان از 

رودخانه زاينده رود، بسيار ناچيز است.
وى با بيان اينكه نشســت هاى زمين در شهر 
اصفهان از ســوى مديريت بحران استاندارى 
رصد و بررسى مى شود، اضافه مى كند: در برخى 
نقاط اين نشست ها پيامد فرونشست سفره هاى 
آب زيرزمينى است و بعضى جاها هم به دليل 
اينكه لوله كشــى آب يا فاضلاب انجام شده، به 
خاطر خشــكى زمين فرونشست اتفاق افتاده 
اســت و مراجع رســمى قطعاً نظرات خود را 
اعلام مى كنند، اما بازهم تأكيد مى كنم مسئله 
آب و زاينده رود مسئله همه استان است و شهر 
اصفهان با 2ميليون و  صد هزار نفر جمعيت حق 
دارد حقابه خود را مطالبه كند و همه براى حل 

مشكل سهيم هستند.
مصور با اشــاره به اينكه شــهردارى اصفهان 
به سمت اســتفاده از فناورى آبيارى جديد و 
استفاده از منابع آب هاى خاكسترى رفته است 
و نيز با تكذيب آمار اعلام شده از شمار چاه هاى 
شــهردارى اصفهان، اعلام مى كند،  شهردارى 

اصفهان حدود 170چاه دارد كه پروانه هاى همه 
آن ها توســط آب منطقه اى اصفهان كنترل و 

فهرست بندى شده است.
معاون خدمات شــهرى شــهردارى اصفهان 
يادآور مى شــود: در مصوبات بالادستى هم كه 
در استاندارى تشكيل شده قرار شد جدول تهيه 
آب فضاى سبز شهر اصفهان را هم در حقابه ها 
و هم در توزيــع آب ها منظور كنند؛ بى ترديد 
شهر اصفهان نمى تواند از سلامتى 2ميليون و 
 صد هزار نفر ساكنان اين شهر بگذرد و مطالبه 

جدى در اين زمينه خواهد داشت.

 تنها راهكار مقابله با فرونشست زمين
مديرعامل شركت آب و فاضلاب استان اصفهان 
اما در گفت وگو با خبرنگار ما تنها راهكار مقابله 
با فرونشســت زمين و تقويت سفره هاى آب 
زيرزمينى را موضوع بحث مديريت مصرف آب 

در حوزه كشاورزى مى داند.
هاشم امينى معتقد است، طى نيم قرن اخير به 
سبب بى دقتى در مديريت منابع و ذخاير آبى 
بيلان منفى را در استان اصفهان شاهد هستيم 
و متأســفانه شرايط بسيار ســختى را سپرى 
مى كنيم؛ البته شــركت آب و فاضلاب استان 
اصفهان 85 درصد مصرف آب خود را از منابع 

سطحى تأمين مى كند.
وى تأكيد مى كند: متأسفانه به دنبال موضوع 
فرونشست زمين و پايين رفتن سفره هاى آب 
زيرزمينى و كاهش كيفيت آب، مجبور شديم 
ميزان برداشت آب از سفره هاى آب زيرزمينى 

در حوزه شرب را كاهش دهيم.
مديرعامل شــركت آب و فاضلاب اســتان 
اصفهان بــا اعلام اينكــه از 214 حلقه چاه 
اين شــركت، 124حلقه خشك شــده يا به 
جهت اينكــه كيفيــت آب آن كاهش يافته 
مركز بهداشت اجازه استفاده از اين چاه ها را 
نمى دهد، تأكيد مى كند: استفاده از روش هاى 
جديد آبيارى و تغيير الگوى كشت، توجه به 
موضوع آمايش ســرزمين در كشت هايى كه 
انجام مى شود، مى تواند كمكى به حفظ منابع 
آب زيرزمينى به عنوان ذخاير راهبردى براى 

آيندگان باشد.
حال اين پرسش مطرح است كه طرح تعادل 
بخشى آب هاى زيرزمينى كه وزارت نيرو دو 
ســال پيش در راســتاى چاره انديشى براى 
كنترل افت و كسرى مخزن حادث شده در 
آبخوان ها تصويب و به اجــرا درآورد، تا چه 
ميزان در كاهش فرونشست هاى زمين تأثير 

داشته است؟

  اجراى «طرح خادم-امدادگر» 
در مناطق آسيب پذير استان گلستان

احمر  هلال  مديرعامــل جمعيت  گنبدكاووس- گرگان: 
اســتان گلســتان گفت: «طرح خادم» در مناطق آسيب پذير 
استان گلستان اجرا و در اين طرح جمعيت به مردم و مناطق 

آسيب پذير جهت اطلاع رسانى و آموزش مراجعه مى كنند.
حسين احمدى در دومين كارگاه آموزشى و تمرين ستادى 
مديريت بحران استان گلستان در باشگاه فرهنگيان شهرستان 
گنبدكاووس اظهار داشــت: هدف از برگزارى اين كارگاه اين 
است تا در آينده در حوادث احتمالى تا حد امكان به كاهش 

آسيب ها چه مادى و چه معنوى بويژه تلفات جانى برسيم.
او افزود: مبحث مهمى كه جمعيت هلال احمر چند ســالى 
اســت دنبال مى كند، آموزش عمومى و آمادگى بر جامعه و 

مديريت و ريسك در جامعه است.

  فعاليت 250 مؤسسه و خانه قرآنى 
در همدان 

تسنيم- همدان: مديركل تبليغات اسلامى همدان گفت: 
شــبكه تبليغى اســتان همدان داراى 10 هزار عضو است 
كه مســئوليت برگزارى برنامه هاى گوناگون در اين عرصه 
را برعهده دارند. على دشــتكى با اشــاره به جايگاه و اثرات 
تبليغات دينى در جامعه اظهار داشت: اگر در همه امور تبليغ 
و اطلاع رســانى دينى محور باشد، سعادت و سلامت جامعه 
بويژه سلامت اجتماعى و ارتباطات عاطفى در جامعه نهادينه 
مى شود. وى افزود: فعالان شبكه تبليغ دينى در استان همدان 
توانستند در ماه مبارك رمضان 2200 نقطه از استان را تحت 
پوشــش تبليغى قرار دهند و بيــش از 50 درصد مردم نيز 

توانستند از اين برنامه ها استفاده كنند.

استاندار:
  بسيارى از واحدهاى صنعتى يزد 

شاخصه هاى صنعتى را ندارند 

يزد- خبرنگار قدس: اســتاندار يزد با بيان اينكه واحدهاى 
صنعتى تعريف خاص خود را دارند، گفت: بسيارى از واحدهاى 
صنعتى استان شــاخصه هاى صنعتى بودن را نداشته و آمار 
واحدهاى صنعتى يزد صحيح نبــوده و نبايد هر واحدى كه 

بعضاً به صورت موقتى هم ايجاد شده را واحد صنعتى ناميد.
ســيدمحمد ميرمحمدى در نشســت كميته راهبرى «اس. 
دى. آى» استان يزد افزود: يكى از مشكلات بزرگ استان انجام 
هزينه بدون حصول استفاده از هزينه هاست و كارهايى كه 8 تا 
10 سال پيش در استان يزد شروع شده از آن هيچ استفاده اى 
نشده اســت. وى گفت: وظيفه هر مدير است كه روند كار را 
براى ادامه به مدير جديد منتقل تــا وى نخواهد دوباره اين 

كارها را پيگيرى و دوباره كارى كند.

  70 درصد پوشش گياهى مناطق 
حفاظت شده مهريز خشك شده است

مهريز- خبرنگار قدس: رئيس اداره محيط زيست مهريز 
گفت: افزون بر 70 درصد پوشش گياهى مناطق حفاظت شده 

اين شهرستان در سال جارى خشك شده است. 
مهدى تيمورى اظهار داشت: نبود بارش هاى مناسب و كمبود 
نزولات جوى عامل اصلى بروز خشكسالى و نابود شدن پوشش 

گياهى منطقه شده است.
وى افزود: پوشش گياهى مناطق حفاظت شده در شهرستان 
مهريز شامل گياهان بوته اى علفى و درختى از جمله آنغوزه 

شيرين و تلخ و زيره سياه است. 

یک ��� یک ��ر

ميهن  بــاور اينكه دنيا ديگر همان دهكده جهانى 
هم نيست ديگر سخت نيست اين روزها در كسرى از 
ثانيه اتفاقى معمولى در يك گوشه دنيا را مى شود به 

همه جا مخابره كرد.
بى ترديد بايــد پذيرفت روند موجــود ارتباطات در 
جهان شمشــيرى دو لبه اســت كه هم مى تواند به 
تشــويش وبى اعتمادى بينجامد، يا به اصلاح امور و 

بهتر شدن محيط زندگى بشر ختم شود.
نمونه هاى فراوانى از انتشــار اخبار خاص در فضاى 
مجــازى وجود دارد كه موجب شــده تا از ادامه يك 
ناهنجارى جلوگيرى شــود، يكــى از مواردى كه در 
چند روز اخير رخ داد انتشــار فيلمى كوتاه در فضاى 
مجــازى بود كه جوجه هايى را نشــان مى داد كه از 
تخم مرغ هاى رها شده در جايى نامعلوم از كشور سر 

درآورده بودند!
بى ترديــد نخســتين واكنش اجتماعــى به چنين 
اخبارى انتشار شــايعات و احتمالات عجيب وغريب 
در خصوص اتفاق مربوط است. در اين باره هم حدس 
و گمان هاى متنوعى مطرح شــد كه بسيارى از آن ها 
تنها موجب نگرانى بيشتر مردم شد بويژه آنكه برخى 

معتقد بودند تخم مرغ ها خوراكى بودند.
اما دبير كانون پرورش دهندگان مرغ تخم گذار اعلام 
كرد كــه اين خبر هيــچ ارتباطى بــا تخم مرغ هاى 
خوراكى ندارد و تخم مرغ هاى نطفه دار شــركت هاى 
مرغ مادر گوشــتى يا تخم مرغ هاى رنگى بومى بوده 

است.
ســيد فرزاد طلاكش در اين باره به «ايســنا» گفت: 
تخم مرغ هايــى كه در فيلم مورد نظر در شــبكه هاى 

اجتماعى منتشر شد، به هيچ وجه خوراكى نبوده اند 
و نمى توانند باشــند، زيرا ايــن تخم مرغ ها نطفه دار 
نيســتند كه به جوجه تبديل شوند؛ بنابراين مردم از 

اين بابت هيچ گونه نگرانى نداشته باشند.
وى افــزود: اين محموله جزو ضايعات جوجه كشــى 
بوده كه صاحب آن از دســت مأموران فرار و آن را در 
بيابان تخليه كرده اســت، يا اينكه تخم مرغ نطفه دار 
شــركت هاى مرغ مادر گوشتى بوده كه تاريخ مصرف 
آن گذشــته اســت؛ همچنين اين محموله مى تواند 
تخم مرغ هاى رنگى باشــد كه به صورت عادى مانند 
تخم مرغ هاى بومى و محلى نطفه دار است كه اطراف 
گلپايگان توليد بيشترى دارند كه در اين صورت اگر 

بخواهند آن را به تخم مرغ خوراكى تبديل كنند، آن 
را در دماى سرد نگه مى دارند تا نطفه آن از بين برود، 
در غير اين صورت آن را در دماى مناسبى (15 درجه 
سانتيگراد) نگهدارى مى كنند تا نطفه اين تخم مرغ از 
بين نرود و در زمان مناسب آن را به بازار عرضه كنند.
دبير كانون انجمن هاى صنفى پرورش دهندگان مرغ 
تخم گذار اظهار كرد: احتمال دارد كه ماشــين حامل 
اين تخم مرغ جزو محموله هاى غيرمجاز بوده باشــد، 
در ميانه راه با سانحه اى مواجه شده و محموله اش در 
بيابان تخليه شده باشد، اما به هيچ وجه امكان ندارد 
كه تخم مرغ خوراكى با محموله هاى نطفه دار مخلوط 

شده باشد و اساساً امكان آن وجود ندارد.

باز هم فضاى مجازى خبرساز شد

ماجراى تخم مرغ هاى جوجه شده در آفتاب!

ما نگرانى هاى فنى، 
حقوقى و اجتماعى 

داريم، زيرا ساختمان ها 
و ستون بناهاى تاريخى 
ترك برداشته، به لرزه 

افتاده و خطر فرونشست، 
ميراث فرهنگى، آثار 

باستانى و منازل مردم را 
تهديد مى كند

بــرش

2
دوشنبه 12 تير 1396

 8  شوال 1438 3 جولاى 2017  
سال سى ام  
شماره 8437  

m i h a n @ q u d s o n l i n e . i r
  شماره پيامك: 300072305

قدس: هنر در آموزش و پرورش در حاشيه قرار دارد
نيش و نوش: چون تو آموزش و پرورش اقتصاد اصل هست 

و در مركز قرار داره!
قدس: 6000 ويلاى غيرمجاز در گلمكان

نيش و نوش: اگه تعداد ويلاهاى مجاز گلمكان رو شناسايى و 
اعلام ميكردن كه راحت تر بودن!

قدس: پرداخت وام به زلزله زدگان سرعت گرفت
نيش و نوش: تــا الان كه پس لرزه هايى كــه زلزله زدگان 

دريافت كردن از وام هاى دريافتيشون بيشتر بوده!
قدس: برگزارى كنسرت مشروط در خراسان رضوى

نيش و نوش: از فردا نصفــى از خواننده ها ميرن تخلص يا 
اسم هنرى خودشون رو ميذارن «مشروط» تا بتونن تو خراسان 

رضوى كنسرت برگزار كنن!
قدس: هدررفت 8/2 درصدى كل آب شــرب توليدى در 

مشهد
نيش و نوش: مسئولان مربوطه هم فقط بلدن بشينن و بگن 

«آب مايه حيات است، نه جاروى حياط»!
قدس: بيشــترين پرونده هاى دادگسترى مربوط به ادارات و 

مؤسسه هاى مالى است
نيش و نوش: واسه همين براى بيشتر پرونده هاى دادگسترى 

قرار منع تعقيب صادر ميشه و بسته ميشن!

��ش و �وش
سعيد ترشيزى



ايلام- وحيد صدر وعده اى كه در آخرين 
روزهاى دولت دهم به مردم ايلام داده شــد 
و كلنگــش را به زمين زدنــد، همچنان در 
ايســتگاه اعتبارات باقى مانده است تا مردم 

غرب كشور در آرزوى راه آهن بمانند.
در ارديبهشــت 1392 و در آخرين روزهاى 
عمــر دولت دهــم، رئيس جمهــور وقت در 
ســفر به ايلام كلنگ اين طــرح را به زمين 
زد و تعهد اجــراى آن را براى دولت يازدهم 
برجاى گذاشت و اكنون پس از گذشت چهار 
ســال، اجراى اين طرح به يك آرزوى مردم 

تبديل شده است.

 كانون اصلى تردد زوار
يكــى از شــهروندان ايلامى بابيــان اينكه 
مقرون به صرفــه بــودن، امنيــت و آرامش 
مســافرت با قطار سبب مى شــود كه براى 
استفاده از اين وسيله حمل ونقل عمومى به 
ديگر شهرهاى كشور مراجعه كنيم، مى گويد: 
«راه آهن مهران به علت نزديكى به كشــور 
عــراق و عتبات عاليــات و همچنين جنوب 
كشور از قبل از انقلاب مطالعه شده و قرار بر 
اجراى آن بوده كه متأسفانه تاكنون عمليات 

اجرايى آن مسكوت مانده است.»
قدرت مرادى مى افزايد: «پس از بازگشــايى 
مرز مهران و تبديل شدن اين نقطه به كانون 
اصلى تــردد زوار بويژه در آســتانه اربعين 
حسينى، متأســفانه هرساله شاهد تصادفات 
بســيارى در مســير ايلام - مهران هستيم 
كه اگر راه آهن در اســتان ايلام ساخته شود، 
اين گونه حوادث كمتر رخ خواهد داد و زوار 
عتبات عاليات با خيال آسوده ترى به اين مرز 

مسافرت خواهند كرد.»
شهروند ديگرى مى گويد: «روند توسعه ايلام 
با ساخت راه آهن، با توجه به ظرفيت فراوان 
صنايع نفت و گاز اســتان مى تواند شــتاب 
بيشترى بگيرد و زمينه اشتغال جوانان استان 

را نيز فراهم كند.»

 نقشه اجرايى راه آهن ايلام تهيه شده 
است

معاون عمرانى اســتاندارى ايــلام دراين باره 
بابيان اينكه مطالعات كلى طرح انجام شــده 
و نقشــه اجرايى راه آهن ايلام نيز تهيه شده 
است، مى گويد: «در مرحله اول پروژه راه آهن 

ايلام، اين استان از طريق كرمانشاه به راه آهن 
سراسرى متصل مى شود.»

«شاپور پولادى» با اشاره به اينكه تفاهمنامه 
اجرايى اين پروژه بين وزارت راه و شهرسازى 
و قرارگاه خاتم الانبيا منعقد شده است، اظهار 
مى دارد: «قرارگاه خاتم الانبيا به تداخل كارى 
پروژه ايلام و پروژه كرمانشاه و قيمت يكسان 

آن ها اعتراض داشته است.»
وى بــه مذاكرات اســتاندار ايلام با وزارت 
راه و شهرسازى اشاره مى كند و مى افزايد: 
«پروژه اتصال ايلام به راه آهن سراسرى در 
شــوراى پول و اعتبار جــزو 6 يا 7 پروژه 
اولويــت دار كشــور معرفــى شــده و اين 
وزارتخانــه بــراى تأمين اعتبــار از طريق 
فاينانس با چند شــركت خارجى در حال 
مذاكره اســت و از طرف ديگر قرار است از 
محل اعتبارات وزارت نفــت به اين پروژه 

كمك هايى تخصيص پيدا كند.»
معاون عمرانى اســتاندارى ايلام بابيان اين 
مطلب كه معاونــت برنامه ريزى وزارت راه و 
شهرسازى سازوكار تأمين منابع مالى پروژه 
را در دستور كار قرار داده است، بيان مى دارد: 
«در حال حاضر مانع اجــراى پروژه راه آهن 
ايلام، تأمين اعتبار و منابع مالى آن است كه 
در صورت تأمين نشدن فاينانس يا اعتبارات 
ملى، اوراق مشــاركت نيز بــراى اجراى آن 
پيش بينى شــده كه نياز بــه موافقت بانك 

مركزى و ديگر نهادهاى مربوط است.»

 راه آهن ايلام يك ضرورت  است
پــولادى به انجام كريــدور مطالعاتى اتصال 
ايلام بــه راه آهن جنوب كشــور اشــاره و 
خاطرنشان مى كند: «راه آهن ايلام در صورت 
اجرا، اتصال دهنده شــبكه راه آهن سراسرى 
جنوب به غرب و شــمال غــرب خواهد بود 
كه تأثير بسيارى براى توسعه استان خواهد 

داشت.»
وى بــا تأكيد بــر اينكه راه آهــن ايلام يك 
ضرورت اجتناب ناپذير اســت و تأثير روانى و 
اجتماعى مثبتى در استان ايجاد خواهد كرد، 
مى افزايــد: «در حال حاضر اســتان ازلحاظ 
جابه جايى بار و مســافر از طريق حمل ونقل 
جاده اى و هوايى مشكلى ندارد، اما اتصال اين 
استان به شبكه راه آهن يك ضرورت است كه 
پس از ساخت، زمينه ورود سرمايه گذاران به 

استان را فراهم خواهد كرد.»

اعتبار 200 ميليون تومانى راه آهن ايلام
مدير ساخت و توسعه راه و شهرسازى استان 
ايلام بابيان اينكه دولت براى مسكوت نماندن 
پروژه تنها 200 ميليون تومان اعتبار در نظر 
گرفته است، مى گويد: «رايزنى هاى بسيارى 
بــا وزارت راه و شهرســازى صــورت گرفته 
كه در يكى از اين مكاتبــات، وزير راه براى 
تأمين اعتبار پروژه، نامه را به رئيس سازمان 

برنامه وبودجه كشور ارجاع داده است.»
«محمدرضا شــريفى راد» با اشــاره به اينكه 

استاندارى و وزارت راه و شهرسازى بازطراحى 
پروژه را به شركت مشــاور جديدى داده اند، 
اظهار مى دارد: «براى اتصال ايلام به شــبكه 
ريلى كشور دو كريدور يكى از طريق كرمانشاه 
- پل ســيمره - ايــلام و ديگــرى از طريق 
انديمشــك - مهران طراحى شــده كه هنوز 

هيچ كدام به تصويب نهايى نرسيده است.»

 فاينانس؛ كليد حل مسئله راه آهن ايلام
مدير ساخت و توسعه راه و شهرسازى استان 
ايلام بابيان اينكه جذب سرمايه گذار از طريق 
فاينانس، كليد حل مسئله پروژه راه آهن ايلام 
است، مى افزايد: «كريدور اتصال راه آهن ايلام 
- اســلام آباد غرب به طــول 70 كيلومتر به 
بيش از 800 ميليــارد تومان اعتبار نياز دارد 
كه استاندارى، مسئولان اقتصاد و امور دارايى 
استان، نمايندگان و... به صورت جدى به دنبال 
جذب سرمايه گذار خارجى براى اجراى طرح 
هستند كه اميدواريم به نتيجه مطلوب برسد.»
شريفى راد خريد زمين براى ساخت ايستگاه 
راه آهن را ضرورى مى داند و يادآور مى شود: 
«هر ايســتگاهى كه تأســيس شود بايستى 
زمين هاى اطراف آن براى تجهيز و ســاخت 
ايســتگاه خريدارى شود كه نياز به بودجه و 
اعتبار بسيار دارد و براى اين موضوع منتظر 
تزريق اعتبارات 1396 هســتيم و اميدواريم 
دولت در توزيع اعتبارات اين طرح مساعدت 

لازم را به استان ايلام داشته باشد.»

ر�وان
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عضو شوراى شهر خبر داد

 لغومزايده واگذارى تبليغات 
در مترو پايتخت

ايرنا- تهران: رئيس كميسيون معمارى و شهرسازى شوراى 
اســلامى شــهر تهران با تاكيد بر قانونمدارى در توافق ها و 
قراردادهاى شهرى گفت: توافق ها و قراردادهاى حوزه مديريت 
شهرى كه در آن ها قانون رعايت نشده باشد، از سوى شوراى 

اسلامى شهر تهران بازنگرى مى شود.
محمد سالارى اظهار داشت: منتخبان پنجمين دوره شوراى 
اسلامى شهر تهران نســبت به هرگونه قرارداد يا توافقى كه 
در فضاى گذار و نقل و انتقال مديريت شــهرى انجام و براى 
شهردار آينده تعهد ايجاد كند را مورد بررسى و بازنگرى قرار 

مى دهند.
وى با بيان اينكه شهردارى تهران بايد درباره مزايده واگذارى 
فضاهاى تبليغاتى مترو شــفاف سازى كند، تصريح كرد: در 
خصوص برگزارى مزايده عمومى واگذارى فضاهاى تبليغاتى 
مترو تهران شائبه هايى وجود داشت كه شهردارى تهران نيز 
با توجه به اعتراض منتخبان شــوراى شهر نسبت به رعايت 

نكردن قانون در اين مزايده، آن را لغو كرده است.
سالارى تأكيد كرد: شــهردار تهران پيش از اين اعلام كرده 
بود، مديران شــهردارى غير از مسائل مربوط به امور جارى و 
نگهداشت شهر، از انعقاد هر گونه قراردادى كه تعهدات آن به 
مديريت شهرى آينده مربوط باشد، اجتناب كنند كه موضوع 
مزايده تبليغات محيطى مترو تهران مغاير با اين دستورعمل 

بود.
در روزهاى اخير موضوع واگذارى تبليغات محيطى و فضاهاى 
ايســتگاه هاى مترو تهران بازتاب هاى گسترده اى در سطح 
رسانه ها داشت كه اين موضوع با توجه به اينكه دوره مديريت 
كنونى شهر تهران روبه پايان است، با واكنش اعضاى منتخب 

پنجمين دوره شوراى اسلامى شهر تهران نيز روبه رو شد.
درهمين ارتباط، معاون برنامه ريزى، توســعه شهرى و امور 
شــوراى شــهردارى تهران نيز اعلام كرد، مزايــده واگذارى 
تبليغات در مترو پايتخت به دليل رعايت نشــدن مراحل و 

ضوابط قانونى برگزار نمى شود.
همچنين شركت بهره بردارى مترو تهران با صدور اطلاعيه اى، 
فراخوان واگذارى تبليغــات محيطى مترو را باطل و از عزل 

مدير متخلف مربوط در انتشار اين فراخوان خبر داد.

 برداشت گل گاوزبان 
در رودسر ادامه دارد 

رودسر- خبرنگار قدس: مدير جهاد كشــاورزى رودسر 
گفت: آوازه گل گاوزبان رودسر در آلمان پيچيده است.

 مهندس مشــتاق با بيان اينكه از 20 فروردين ماه امســال 
برداشت گل گاوزبان در رودســر آغاز شده است، گفت: اين 

شهرستان قطب توليد اين گل در ايران است. 
وى افزود: به دليل اســتقبال بالاى مــردم از خريد اين گل، 
بتازگى برخى علاقه مندان اقدام به ايجاد مزارع گل گاوزبان 
كرده اند و هر دو ســال براى شخم و كاشت بذر اين گياه در 

مزارع اقدام مى كنند.
مشتاق با اشاره به اينكه پرورش اين گياه براى بهره برداران از 
نظر اقتصادى توجيه اقتصادى بالايى دارد، تصريح كرد: بيشتر 
محصول گل گاوزبان رودسر در استان توليد مى شود، اما اين 
ميزان صادرات به صورت موردى گزارش شده است كه افرادى 
اين گل را براى صادرات به كشورهاى آلمان و تركيه برده اند. 

 آغاز طرح سنجش سلامت جسمانى 
نوآموزان در 21 پايگاه بوشهر 

بوشهر - خبرنگار قدس: مديركل آموزش و پرورش بوشهر 
گفت: طرح ســنجش سلامت جسمانى و آمادگى تحصيلى 
نوآموزان بدو ورود به مدرســه در 21 پايگاه سنجش استان 

آغاز شد. 
ناصر كرمى اظهار داشــت: طرح سنجش سلامت نوآموزان 
بدو ورود به دبســتان با هدف ارزيابى و شناسايى اختلالات 

جسمانى و سطح آمادگى تحصيلى نوآموزان اجرا مى شود.
وى خاطرنشــان كرد: نوآموزان بدو ورود به دبســتان از نظر 
بينايى، شنوايى، ضريب هوشى و نمودار رشد مورد سنجش 

قرار مى گيرند.
كرمــى با بيان اينكه زمان اجراى طرح ســنجش ســلامت 
كودكان تا پايان مرداد است، تصريح كرد: علاوه بر 21 پايگاه 
ثابت در استان بوشهر، پايگاه هاى سيار نيز در مناطق سخت 
گذر، روستاهاى كوچك و عشايرى تا پايان مرداد ماه مستقر 

مى شود.

استاندار فارس:
 دستگاه هاى اجرايى تا پايان تيرماه 

براى جذب بودجه عمرانى فرصت دارند
شيراز - خبرنگار قدس: اســتاندار فارس دستگاه هاى 
اجرايى كه اعتبارات عمراني ســال 95را جذب نكرده اند 
معرفى كرد و گفت: آب منطقه اى فارس 34ميليارد تومان، 
امور عشــاير فارس 2ميليــارد تومان و اداره گاز اســتان 
9ميليارد تومــان از بودجه عمراني خود را تا كنون جذب 
نكــرده اند، و اين در حالى اســت كه تنها 20روز به پايان 

سال مالى باقى مانده است. 
افشــانى با قدردانى از مديرانى كه در ســال مالى گذشته 
توانستند اعتبارات كامل را از وزارتخانه ها دريافت كنند، از 
مديرانى كه نتوانســتند اعتبارات مناسب و حتى اعتبارات 
مصوب را از وزارتخانه ها جــذب كنند انتقاد كرد و افزود: 
اگر بودجه اى از اســتان خارج شود، مدير دستگاه مربوط 
نيــز بايد به همراه بودجه برود، آن ها تا 20روز آينده زمان 

دارند.
وى هشــدار داد: هر چقدر در نيمه اول سال تلاش كنيد تا 
جذب اعتبارات داشته باشند، سهم بيشترى از اين اعتبارات به 
استان اختصاص خواهد يافت، زيرا بيشترين سهم اعتبارات در 

نيمه اول سال تقسيم مى شود.

مردم غرب كشور در انتظار شنيدن سوت قطار

آغاز برنامه هاى دهه كرامت با زيارت توقف 4 ساله راه آهن ايلام در ايستگاه بى پولى
آستان سيد علاءالدين حسين  در شيراز

شبســتان، شيراز: مسئول و اعضاى شــوراى هماهنگى 
بزرگداشــت دهه كرامت كشور در آغاز برنامه هاى سفر خود 
به شــيراز صبح ديروز (11تيرماه) به زيارت آستان مقدس 

حضرت سيد علاءالدين حسين (ع) رفتند.
در اين ســفر به سومين حرم اهل بيت (عليهم السلام) پس 
از زيارت آستان سيد علاءالدين حسين (عليه السلام) راهى 
آســتان مقدس احمدى و محمدى (عليهما السلام) شدند 
وپس از زيارت حرم مطهر فرزندان امام هفتم (عليهم السلام) 
در نشست شوراى هماهنگى بزرگداشت دهه كرامت با حضور 
اعضاى كشــورى و استانى 34 دســتگاه فرهنگى، مذهبى، 
مردمى در ســالن شهيد دستغيب آستان مقدس احمدى و 

محمدى (عليهما السلام) نيز شركت كردند.

 برداشت 8000 تن برگ سبز چاى 
در رودسر

رودســر - خبرنگار قدس: رئيس اداره چاى رودســر از 
برداشــت 8 هزار و 580 تن برگ ســبز چاى به ارزش 20 

ميليارد تومان توسط چايكاران اين شهرستان خبر داد.
على تقى پور اظهار داشت: ارزش اقتصادى اين ميزان برگ 
ســبز چاى كه از سوى 28 كارخانه و چهار شعبه خريدارى 
شده، افزون بر 20ميليارد تومان است كه تاكنون 11 ميليارد 
و 500 ميليون تومان آن به حساب چايكاران واريزشده است. 
وى افزود: امسال قيمت هر كيلو برگ سبز چاى درجه يك 
26 هــزار و 242 ريال و درجه دو 14 هــزار و 695 ريال از 
چايكاران خريدارى شده است.وى از افزايش 7 درصدى توليد 

برگ سبز چاى در رودسر طى سال جارى خبرداد.

مديركل استاندارد استان:
 رفع پلمب شهربازى پارك كوثر ايلام 

خودسرانه بوده است 
ايلام - خبرنگار قدس: مديركل اســتاندارد اســتان ايلام 
گفت: رفع پلمب شــهربازى پارك كوثر ايلام خودســرانه و 

توسط مالك اين مجموعه صورت گرفته است.
مهناز همتى با بيان اينكه هيچ مجوزى از سوى اين دستگاه 
نظارتى براى رفع پلمب شــهربازى كوثر داده نشــده است، 
اظهارداشت: در راستاى استانداردسازى شهربازى هاى ايلام 
مكاتبات متعددى با دادستانى، شهردارى، اماكن انتظامى و 
ديگر دستگاه هاى مربوط انجام شده است اما متأسفانه برخى 

دستگاه هاى متولى همكارى لازم در اين خصوص ندارند.
وى افزود: شــهربازى پارك كوثر ايلام غيراستاندارد است و 
خانواده ها نبايد از وســايل آن استفاده كنند، زيرا هر لحظه 

امكان بروز حادثه ناگوارى در اين شهربازى وجود دارد.
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ايرانسرا

پل معلق پير تقى؛ هيجان و زيبايى ميان زمين و آسمان
نزديكى  در  محمدزاده:  على 
روســتاى پير تقى در اســتان 
اردبيل پل معلقى به نام پير تقى 

وجود دارد.
اين پــل در دره هــاى عميق و 
زيباى شهر «هشتجين» از توابع 
خلخال، شايد يكى از بلند ترين 
پل هاى معلق ايران باشد. عبور 
از اين پل كــه از روى دره هاى 

عميــق مى گذرد با تكان هايش قطعاً يكى از هيجــان انگيزترين لحظات را براى بازديد 
كننده ها به ارمغان خواهد آورد. 

پل معلق پيرتقى، درست شبيه تصويرهايى است كه از پل هاى خطرناك دنيا ديده ايد. 
بلند و طولانى با طناب هايى كه چوب هاى لرزان را كنار هم نگه داشته و از روى دره هاى 
عميق مى گذرد. اين پل در محل اتصال دو رودخانه گيوى چايى و قزل اوزون ساخته شده 

و 70 متر طول و يك متر عرض دارد و ارتفاع آن از رودخانه به 60 متر مى رسد. 
در گذر از پل، صداى خشك چوب ها، نسيم خنك هشتجين و ريزش آرام آب از دل كوه 
فضا را رؤيايى تر مى كند. يك رؤياى پرهيجان و ترسناك كه با گذر از مسير 70 مترى پل 

مى تواند تبديل به آرامشى دلنشين شود. 
در بازديد از اين پل مهيج مى توانيد بازديد و گردش در رودخانه قزل اوزون،  كوهنوردى 
و صخره نوردى و ديدن چشمه هاى آب معدنى «بلاغ» را تجربه كنيد و از مناظر اطراف 

لذت ببريد.
اگر هيجان قدم زدن بر روى پل شما راضى نكرد، مى توانيد از «زيپ لاينى» كه در اطراف 
پل قرار دارد، اســتفاده و دُز بالايى از هيجان را با زيپ لاينى بر فراز رودخانه خروشــان 

تجربه كنيد.  

خبر

مديرعامل توزيع برق اين استان:
70درصد برق يزد در صنايع مصرف مى شود

قدس:  خبرنــگار  يــزد- 
مديرعامل شركت توزيع نيروى 
برق يزد گفت: بيش از 70درصد 
برق استان توسط صنايع مصرف 
مى شــود وهمــكارى آن ها در 
مديريت مصرف بــرق ضرورى 

است.
محمدرضا صحتى اظهار داشت: 
627 هزار و 450 مشترك برق 

تا پايان بهار امســال در اســتان يزد وجود دارد و 70درصد مصرف برق استان در بخش 
صنعــت ، 22درصد دربخش خانگى ، 16 درصد در بخش كشــاورزى و بقيه در بخش 
تجارى و عمومى است و شهرســتان هاى يزد، اردكان، ميبد و اشكذر به خاطر صنعتى 
بودن داراى بالاترين مصرف هســتند.وى گفت: متوســط مصرف برق خانگى در جهان 
900كيلووات در ساعت است و درايران 2هزار و 800كيلووات در ساعت و متوسط مصرف 
برق خانگى در يزد هزار و 800كيلووات يعنى حدود دوســوم ميانگين كشورى و نسبت 
به جهان 2 برابر مصرف مى شود كه در اين زمينه در نسبت كشورى صرفه جويى راانجام 
داده ايم.مديرعامل توزيع برق استان يزد تصريح كرد: 38 درصد خاموشى استان در سال 
95 نسبت به سال قبل كاهش داشته است كه متوسط ميزان خاموشى براى هر مشترك، 
يك نهم ميانگين كشورى و ميزان خاموشى در ايران 800دقيقه و در استان يزد 88دقيقه 
است .صحتى گفت: از 973 روستاى استان يزد 921 روستا برقدار هستند و در مجموع 

99 و 82 صدم درصد جمعيت روستاهاى استان يزد از مزاياى برق بهره مند هستند.
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رخ � رخ قدس از جولان خرده فروشان موادمخدر در باشگاه هاى ورزشى زنانه گزارش مى دهد

پرورش اندام به زور اعتياد
هنگامه طاهرى  كلاس هــاى ورزش بانوان 
با هواى گرم تابســتان معمولاً از اقبال بيشترى 
برخوردار مى شوند. مدارس كه تعطيل مى شوند، 
انگار دست مادرها بازتر مى شود براى تنظيم زمان. 
برنامه ها بيشتر به گونه اى ريخته مى شود كه در 
بازه زمانى مناسب بهترين استفاده از آن شود و 
همان هايى كه در فصل سرما از ضيق وقت براى 
ورزش مى گويند، تابستان پرو بال پيدا مى كنند 
براى بهبود اندام و البته ساير فعاليت هايى كه در 

باشگاه هاى زنانه انجام مى شود.

 كلاس ورزش يا رقص
«از 10 كلاس ورزش 4 تــاى آن ها كســب 

درآمدشان از ورزش نيست»
اين را يكى از مديران كلاس هاى ورزش بانوان 

مى گويد كه سابقه زيادى در اين امر دارد.
الهام محمدى، مربى يكى از كلاس هاى ورزشى 
جنوب شهرمشهد اظهار مى دارد: در كلاس هاى 
ورزش بيشترين درآمد از فعاليت هاى جانبى 
بدست مى آيد. او يكى از اين موارد را آموزش 
انواع رقص ها عنوان مى كند و مى گويد: رقص 
تك نفره، رقص دو نفره، رقص باله و... با هزينه 
بالا جزو درآمدهاى هنگفت كلاس هاى ورزشى 
اســت. او مبلغ دريافتى از متقاضيان را در هر 
دوره دســت كم بين 300 تا 500 هزار تومان 
عنوان مى كند. اين در حالى است كه براى هر 
كلاس ورزشــى يك ماهه بين 30 تا 70 هزار 

تومان گرفته مى شود.
اما بخش خطر ناك موضوع بر مى گردد به مواد 
مكمل لاغرى. حتى اگر چشممان را روى رقص 
و فروش البسه و فروش سى دى انواع رقص ها 
و حركات ورزشــى و... ببنديم كه كلاس هاى 
ورزش را تبديل كرده به بازارچه هاى كوچك، 
نمى توانيم كپسول هاى حاوى شيشه و ساير 

موادمخدر را ناديده بگيريم. 

 مواد مخدر، چاشنى كلاس هاى ورزش 
يك مدير باشگاه ورزشى كه نمى خواهد نامش 
فاش شــود در اين خصوص مى گويد: يكى از 
شــاگردانم خوشحال بود كه با خريد يك نوع 
از اين قرص هاى مكمل از باشگاهى ديگر، 12 
كيلو در يك ماه كم كرده . وقتى از او خواستم 
دارو را نشــانم دهد، متوجه شــدم از شيشه 
استفاده كرده . ولى اين ماده چربى را به ليپيد 

تبديل مى كند كه نوعى چربى سفت است و به 
سختى آب مى شود و آنچه تحت عنوان كاهش 
وزن مشــاهده مى گردد در واقع خشك شدن 
آب بدن اســت. او ادامه مى دهد: يكى ديگر از 
خانم هاى كلاس نوعى قطــره خوراكى را به 
عنوان مكمل لاغرى با چربى ســوزى بالا به 
مبلــغ 80 هزار تومان خريده بود در حالى كه 

هيچ كدام اين ها بدون مواد مخدر نيستند اما 
در واقع نظارتى براى كنترل كلاس ها در فروش 

مواد اين چنينى صورت نمى گيرد.

 سرانجام كدام ورزش؟
ناهيد كرمى يكى ديگــر از مراجعه كنندگان 
مى گويد: براى رسيدن به وزن مطلوب به من 

پيشنهاد ورزش فيتنس شد در حالى كه مريم 
محمودى در همين خصوص به انجام ورزش 
ايروبيك توصيه شده و فرشته باغى به پيلاتس 
توصيه شده است. هر سه نفر اين ها هم براى 
يك مورد به كلاس هاى مختلف مراجعه كرده 

بودند: لاغرى!
اگر كمى به روند وضعيت اجتماعى و فرهنگى و 
طرز فكر مردم در ادوار مختلف نگاه كنيم مى بينيم 
امروزه آنچه زيبايى محســوب مى شود لاغرى 
اســت. دقيقاً بر عكس زمان مادربزرگ هايمان

 كــه چاقــى را نوعى ســرحالى و ســلامت 
مى دانستند. حالا مردم به هر طريقى كه ممكن 
باشد مى خواهند از اين نوع زيبايى عقب نمانند. 
فرقى هم نمى كند چگونه . شــده با انواع مواد 
مخدر ،نشــد با لباس هاى لاغرى بى فايده كه 
تبليغ مى شــود و بهترين حالــت آن ورزش و 
رژيِم است كه آن هم از كنترل افراد متخصص 
خارج شده و به بى راهه افتاده.  اما پرسش ما اين 
است؟ اگر زومبا ورزش نيست و هيچ متخصصى 
نــدارد، چرا ايــن قدر بــازارش در كلاس هاى 
ورزشى داغ است؟ اگر مكمل ها همان موادمخدر 
هستند، چرا فروششــان در كلاس هاى ورزش 
اين قدر بى مهابا صورت مى گيرد و اگر آموزش 
رقص غيرقانونى است، پس چرا تبديل شده به 

بيشترين منبع درآمد كلاس هاى ورزشى؟!

آب و �وا
 دما در نقاط گرمسير خراسان رضوى 

به بالاتر از 40 درجه مى رسد
قدس: بر اساس نقشه ها و مدل هاى هواشناسى پديده غالب 
طى سه روز آينده وزش باد مى باشد كه در برخى نقاط نيمه 
شــرقى و جنوبى استان گاهى وزش باد شــديد و همراه با 

گردوخاك خواهد بود.
 ضمن اين كه تا روزهاى پايانى هفته، دما در ســطح استان 
به طور تدريجى افزايش خواهد يافت كه در نقاط گرمســير 
اســتان دماى حداكثر روزانه به بالاتر از 40 درجه سانتيگراد 
هم خواهد رسيد.براين اساس براى امروز اغلب نواحى خراسان 
رضوى آسمانى صاف تا قسمتى ابرى گاهى همراه با گرد وغبار 

و باد پيش بينى شده است.
گفتنى است كمينه و بيشينه دماى مشهد هم امروز به ترتيب 

به 21 و 37 درجه خواهد رسيد.

��ر
 با مشاركت نيكوكاران «مركز خدمات 

جامع سلامت» اسماعيل آباد ساخته مى شود
پروين محمدى: با مشاركت خير نيكوكار آقاى قدير رضايى 
مقدم، پروژه «مركز خدمات جامع ســلامت» اسماعيل آباد 

بزودى ساخته خواهد شد .
اين مطلب را مرتضى ابراهيمى، كارشناس مسئول گسترش 
شبكه بهداشت شــماره 3 شهرستان مشــهد در گفت وگو 
باخبرنگار ما عنوان كرد و افزود: با موافقت شــوراى شــهر و 
اهداى 1200 مترمربع زمين ازسوى شهردارى منطقه 2 به 
منظور ايجاد «مركز خدمات جامع سلامت» حدود 10 هزار 
نفر جمعيت حاشيه شهر تحت پوشش خدمات پزشك، ماما، 
كارشناس مراقب سلامت، بهداشت محيط و بيمارى ها قرار 

خواهند گرفت.
وى با اشــاره به پرخطر بودن منطقه اسماعيل آباد به لحاظ 
اعتياد و فروش مواد و مسائل اخلاقى اجتماعى خاطر نشان 
كرد: مردم اين منطقه با مشــكلات زيادى از نظر بهداشت و 
سلامت جسمى، روانى، اجتماعى و امنيتى رو به رو هستند 
كه ضرورت ايجاد يك مركز خدمات جامع ســلامت در اين 
منطقــه مورد تأييد و تصويب شــوراى تأمين اســتان قرار

 گرفت. 
وى ياد آور شد: بر اساس تفاهمنامه بين دانشگاه علوم پزشكى 
مشهد و خيرين 525 ميليون تومان هزينه ساخت اين مركز 
توســط خير نيكوكار «آقاى قدير رضايى مقدم» بازنشسته 
آموزش و پرورش پرداخت و نظارت بر اجراى پروژه با دانشگاه 
علوم پزشكى مشهد خواهد بود كه در صورت تسريع در امور 
اجرايى حداكثر تا 6 ماه آينده اين پروژه به بهره بردارى خواهد 

رسيد.

 تجاوز به املاك عمومى! وزارت بهداشت تنها مكان ورزشى - 
بهداشتى اورژانس منطقه در رضا شهررا تبديل به يك هتل بزرگ! 

با زير بناى50000 متر مربع براى كاركنان خود كرده است.
 915...4368
 چرا ما مردم اميرآباد از داشتن حتى يك پارك بايد محروم 

باشيم.
 936...3694
 چــرا عوارضى هاى كمربند ســبز مشــهد از مــردم پول 
مى گيرند، يك عوارضى از سمت گلبهارورودى مى گيرد، دومى 
وسط اتوبان عوارضى امرغان پول مى گيرند و سومين عوارضى 
شهرك رضوى از مردم پول مى گيرند، مسئولان كمى هم به 

فكر مردم باشيد.
935...9230

 جوابيه شهردارى منطقه 3
در پاســخ به پيام درج شده در شــماره 8421 تاريخ 96/3/22 
پيرامون درخواست شــهروند محترم مبنى بر (در سال 2017 
هنوز در مشهد خيابان و كوچه هايى خاكى و بدون پلاك داريم! 
طبرسى 12 خ شهيد نظام دوست 34- كوچه شهيد حسن زاده 
18 و اولين كوچه ســمت راست (محبى 25) كوچه نه جدول 

دارد و نه آسفالت، از دست پشه ها هم آسايش نداريم.)
به اطلاع مى رساند، برابر هماهنگى صورت گرفته با نماينده 
محل، در صورت تأمين اعتبار كافى اجراى آسفالت در برنامه 
سال جارى قرار خواهد گرفت.همچنين نصب پلاك در معابر 
فاقد پلاك در محدوده اداره ناحيه دو طبق اولويت ها از سال 

گذشته آغاز و در حال حاضر نيز ادامه دارد.
همچنين در پاســخ به پيام درج شده در شماره 8421 تاريخ 
96/3/22 پيرامون درخواست شهروند محترم مبنى بر (حدود 
يك هفته اســت كه خيابان هاى شــيخ صدوق را آســفالت 
كرده اند، ولى كيفيت كار بسيار پايين است. اين آسفالت حتى 
قدرت ندارد وزن يك ماشين سوارى را تحمل كند لاستيك 

ماشين سوارى آسفالت را خراب مى كند.)
به آگاهى مى رساند، كيفيت آسفالت به كار گرفته در اين معابر 
طبق ضوابط و اســتانداردهاى مصوب است و نظارت بر كار 
پيمانكار توسط كارشناسان حوزه فنى و عمران منطقه انجام 
مى پذيرد. شهروند محترم اگر معبر مشخصى را مدنظر دارند 

به اداره ناحيه 2 اعلام تا بررسى مجدد به عمل آيد.
خواهشمند است دســتور فرماييد نسبت به درج پاسخ داده 

شده اقدام لازم صورت پذيرد.

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
رسانه در ارسال سوژه از سوى شما خوانندگان 
گرامى، با راه اندازى اين ستون به ثمر نشست، 

بنابراين اميدواريم مسئولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 

مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 
در تماس باشيد.

زومبا ورزش نيست
اگر گزينشى و رندومى به چند كلاس ورزشى در نقاط مختلف شهر مشهد مراجعه كنيد 
و براى لاغرى مشاوره بخواهيد از پنج كلاس حتماً چهار تا ورزش زومبا با مربى ويژه را به 
شما پيشنهاد مى كنند. اما زومبا اصلاً نه ورزش است نه رقص و هيچ كدام از اين مربيان 

هيچ مدركى مبنى بر مربيگرى ندارند.
«فاطمه . ن» يكى ديگر از مربيان منطقه بلوار وكيل آباد به خبرنگار ما مى گويد: مربيان 
زومبا چهار تا حركت من در آوردى را با چند حركتى كه از ماهواره ياد گرفته اند قاطى 
مى كنند و اســمش را مى گذارند رقص زومبا، ولى شما در ايران نمى توانيد كسى را پيدا 

كنيد كه مدرك ورزش يا رقص زومبا داشته باشد.
وى ادامه مى دهد: اما مربيان براى چربى سوزى سريع و بالا اين نوع ورزش را پيشنهاد داده 
و در كنارش مكمل هاى 500 هزار تومانى را با مبلغى جداگانه جهت ورزش هاى خاصِ 
غير تخصصى و رژيم غذايى ويژه پيشنهاد مى كنند تا مثلاً خانم ها در مدت زمان مشخص 
به وزن دلخواه برســند. هر كدام هم يك كانال تلگرام راه مى اندازند كه بقيه حركات را 
در اين كانال ها دنبال كنند. اين در حالى اســت كه حركات ورزشــى بايد به گونه اى

 باشد كه ضربان قلب را به بالاى 100 برساند تا چربى سوزى اتفاق بيفتد.
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